
Notatka ze spotkania podsumowującego współpracę Miasta Gdańska z organizacjami 

pozarządowymi w 2024 r. 

Data: 27 czerwca 2025 (piątek) 

Godzina: 16:00–18:00 

Miejsce: Centrum Dolna Brama 

Następne spotkanie: 9 lipca 

W spotkaniu uczestniczyło ok. 50 osób – zarówno urzędnicy_czki Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku, liczna reprezentacja Gdańskiej Rady Organizacji Pozarządowych (GROP)  

oraz przedstawiciele_ki organizacji pozarządowych reprezentujący m.in.: 

 Fundacja RC 

 Stowarzyszenie „Przyjazna Dłoń” 

 Samodzielność Razem 

 Regionalne Centrum Wolontariatu w Gdańsku 

 Brzostek Top Team 

 Fundacja dla Rodziny „Ognisko Nadziei” 

 Stowarzyszenie Morena 

 Stowarzyszenie dla Siedlec 

 ZHP Chorągiew Gdańska 

Przebieg spotkania: 

Celem spotkania była rozmowa pomiędzy urzędnikami_czkami, a osobami z NGO na tematy 

związane z Sprawozdaniem z „Programu Współpracy za rok 2024”. Moderatorem dyskusji 

był Zastępca Dyrektorki Wydziału Rozwoju Społecznego Michał Zorena.  

Podczas spotkania Michał Zorena poinformował o rozpoczęciu prac nad Programem 

współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2026.  

Na wniosek przedstawicielki GROP tradycyjny cykl spotkań konsultacyjnych Programu 

współpracy, zostanie poprzedzony spotkaniem szkoleniowym. Potrzeba szkoleniowa wynika 

z faktu, że mamy w Gdańsku dużo nowych organizacji pozarządowych, które są aktywne, 

chcą się włączać w proces tworzenia i ewaluacji polityk miejskich, ale mają różny poziom 

wiedzy odnośnie generalnych założeń współpracy NGO z administracją publiczną.    

Szkolenie, podczas którego omówione będą najważniejsze założenia "Modelu współpracy 

administracji publicznej i organizacji pozarządowych" zostanie poprowadzone przez Beatę 

Matyjaszczyk i Michała Zorenę.  

Ustalono, że odbędzie się w środę, 9 lipca, w Centrum Dolna Brama, o godz.15.30. 

Podczas spotkania pojawiły się następujące pytania: 

1. Dlaczego organizacje mogą składać wnioski w trybie 19A, mimo braku 

środków? 

Odpowiedź: Ponieważ jest to obowiązek ustawowy – nabory muszą być dostępne przez cały 

rok. 

2. Skąd wiadomo czy są środki na 19A? 



Odpowiedź:  Środki mogą pojawić się w każdym momencie w roku, nie ma możliwości 

przewidzenia tego terminu. Nie przewiduje się wyodrębnienia konkretnych funduszy w ciągu 

roku na realizację tego trybu. 

3. Jaka jest szansa na wzrost kwoty Gdańskich Funduszy? 

Odpowiedź:  Kwota została podniesiona w poprzednim roku. Sukcesywnie przyglądamy się 

zmianą i potrzebom w tym zakresie. Między innymi, poprzez przesyłanie grantobiorcom 

Gdańskich Funduszy obowiązkowej ankiety ewaluacyjnej. 

4. Ile zdarzeń odbyło się w ciągu roku w Centrum Dolna Brama? 

Odpowiedź: 1224 wydarzenia, ok. 17 000 uczestników. 

5. Czy wzrosły wynagrodzenia dla animatorów w Domach i Klubach Sąsiedzkich? 

Odpowiedź: Operator danego Domu i Klubu Sąsiedzkiego sam przedstawia kosztorys  

w ofercie, w tym jaką kwotę przeznacza na wynagrodzenia. 

6. Ile dotacji wpłynęło w 2024 r.? 

Odpowiedź: 311 organizacji skorzystało z dofinansowania,  893 ofert zostało 

dofinansowanych, 1575 ofert zostało złożonych. 

7. Co należy zrobić z portalami dzielnicowymi w kolejnych latach? 

Odpowiedź: Istnieją wątpliwości co do ich skuteczności – istnieje potrzeba analizy  

i ewentualnego nowego konkursu. 

8. Czy można powołać Zespól Dialogu Obywatelskiego dot. Domów Sąsiedzkich? 

Odpowiedź: Tak istnieje taka możliwość wynikająca z ustawy.  

9. Czy istnieje możliwość, aby NGO bardziej współpracowały z miastami 

partnerskimi Miasta Gdańsk? 

Odpowiedź: Istnieje taka możliwość, podjęte zostaną działania w celu wzmocnienia tej 

współpracy. W tym roku zrealizowana została wizyta studyjna do Wilna, w której brały udział 

między innymi NGO zajmujące się pieczą zastępczą. 

Pomysły, które pojawiły się podczas spotkania: 

1. Wypracowanie mechanizmu dzielenia się zasobami np. wprowadzenie zapisu do 

umowy dotacyjnej zobowiązania do dzielenia się zakupionym sprzętem jeżeli jest on 

specjalnie zakupiony do danej oferty. 

2. Wpisanie do Programu Współpracy warsztatów wielokulturowych w obszarze 

konfliktu 

3. Utworzenie jednej instytucji/organu, który zajmowałby się sprawami senioralnymi  

w mieście. Taki, który posiadałby pełną wiedzę na temat działań i usług senioralnych 

w mieście. 

4. Utworzenie nowego funduszu ekologicznego. 

 

 


